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Slovo předsedy MO ČRS Blatná Jindřicha Hirmana úvodem 
 
Vážení přátelé, 
dostává se Vám do rukou publikace vydaná k 80. výročí založení 
organizovaného sportovního rybářství v Blatné. 
 Osmdesát let je dlouhá doba nejen v životě člověka, a proto 
jsme chtěli připomenout v této naší malé publikaci začátky vzniku 
naší organizace, připomenout to množství práce a úsilí celé řady 
členů a nadšenců, které za celou dlouhou dobu existence vykonalo 
až po dnešní současnost. Nečiníme si žádný nárok na úplnost 
všech údajů, dat a jmen, a i tímto se předem omlouváme těm, kteří 
nejsou v tomto krátkém přehledu zmíněni, ačkoliv by na to měli 
plné právo. 
 Věřím, že bychom se před našimi předchůdci – pány 
Praským, Koubou, Schoříkem, Kubíkem, Boušem, Krmíčkem, 
Roubíkem, Kohoutem, Říhou, Janáčkem a dalšími, kteří už s námi 
na ryby nikdy nepůjdou, neměli za co stydět. 
 Na tomto místě bych rád poděkoval celému realizačnímu 
týmu, který se podílel na přípravě této brožurky, jmenovitě pak 
panu Václavu Rampichovi za ideovou strukturu a formální osnovu 
této publikace. Poděkování patří i kronikářům naší místní 
organizace, zejména pak panu Jiřímu Simandlovi a Václavu 
Šlapákovi, který úspěšně v této záslužné činnosti pokračuje nyní. 

Dost již bylo úvodních slov, nicméně mi ještě dovolte 
ocitovat několik vět z díla spisovatele Oty Pavla Návraty: 
„Když mi bylo líp, myslel jsem na to, co bylo v životě nejkrásnější. 
Nemyslel jsem na lásku ani na to, jak jsem se toulal po světě. 
Nemyslel jsem na noční lety přes oceány, ani jak jsem hrál 
kanadský hokej v pražské Spartě. Chodil jsem znovu k potokům, 
řekám rybníkům a přehradám na ryby, uvědomil jsem si, že právě 
to bylo to nejkrásnější, co jsem na světě prožil.“ 



 
 
Blatensko 

 
Ladislav Stehlík 

 
 
Vůni až k závrati krásnou 
z tvých květů vdechuji tu, 
poslouchám skřivaní píseň 
jež stoupá ku blankytu, 
puškvorec večerů chutnám, 
heřmánku voňavá rána, 
z lesů a polí a vody ta krása 
je přeněžně stkána… 

 
Blatensko je jedním z hezkých koutů naší české země. 

Schoulené pod hradbou Brd, protkáno mnoha malými potůčky, 
potoky a pěknými rybníky láká v létě svou krásnou přírodou 
milovníky Petrova cechu. Je to kraj oplývající tvrdou žulou, 
obklopený zelenými lesy, provoněný květy růží, které zde mají 
dlouholetou tradici.  
 Od západu k východu protéká jím říčka Lomnice, která jako 
větší potok se proplétá mezi rozkvetlými lučinami a tichými lesními 
zákoutími, aby někde za Vráží se spojila se zlatonosnou Otavou. 
V jejích tichých končinách rušených často jen zpěvem ptactva a 
šuměním stromů, rád usedá rybář se svými pruty, aby vychutnal 
všechnu tu přírodní krásu a v očekávání dobrého úlovku prožil 
hezké chvíle svého volného času u vody. 
 Také vody zámeckého parku, které již řadu let užívají 
blatenští sportovní rybáři, lákají k posezení v nádherné zeleni 
věkovitých stromů. Vodní hladina zkrášlená bílými květy leknínů a 
žlutí stulíků dává rámec té nepřekonatelné kráse, kterou může jen 
příroda poskytnout zraku člověka. 

Přijíždíme-li do města z kteréhokoliv směru, vždy nás přivítá 
věž zámku, který i spolu se zámeckým parkem zaslouží naší 
pozornost. Vždyť blatenský vodní zámek je jednou z nejkrásnějších 
památek v celé naší zemi. 



Řeka Lomnice s množstvím potůčků a spolu s rozsáhlými 
vodními plochami byla podle historiků podkladem k odvození 
jména města Blatná, a to z původně močálovitých blat. 

Před 400 lety byla Blatná povýšena na město, o kterém se 
říká, že je městem růží. To dozajista platilo do 80. let minulého 
století, dnes však můžeme říci, že je městem průmyslových 
podniků i významným producent ryb, především pak kaprů. 
 
Sportovní rybaření 
 

 Sportovní rybaření na Blatensku má již osmdesátiletou 
tradici. První sportovní Rybářský klub byl založen v roce 1922. 
Podmínky pro sportovní rybaření byly tenkrát velmi těžké, neboť 
většinu povodí měli pronajato soukromí pachtýři, kteří neměli zájem 
o pravý rybářský sport, a proto jen lovili, ale ryby nedosazovali. A 
tak se stávalo i to, že některé úseky povodí často trpěly 
nedostatkem některých druhů ryb neb byly téměř vychytány. 
 Dalo mnoho práce a námahy, než se podařilo mladému 
klubu zajistit pro sebe alespoň některé části rozdrobeného povodí, 
aby tenkrát jeho pouhých 30 členů mělo, kde ryby chytat. Ti se 
zase obětavě starali o jeho zarybňování. A protože neměli dostatek 
finančních prostředků na zakoupení rybích násad, chodili 
dobrovolně na výlovy panských rybníků, kde měli dovoleno sbírati 
plevelné ryby, které si z výlovů odváželi v dřevěných sudech a 
pouštěli do svého revíru. Zároveň klub začal dbát na dodržování 
rybářské kázně, vyhlásil boj pytláctví, stanovil dobu  hájení i 
zákonnou míru ryb a začal vydávat též rybářské lístky.  
 Musela uběhnout celá řada let, často plná dramatického 
vyjednávání, než se podařilo postupně vybojovat a scelit celé 
nynější povodí, které má naše místní rybářská organizace 
k dispozici. Je v tom obrovský kus lidské práce a obětavosti ať již 
funkcionářů či prostých členů, kterým patří náš dík. 
 Prvním předsedou rybářského klubu byl zvolen Otakar Žák, 
člověk velmi agilní a cele oddaný sportovnímu rybaření. Pracoval 
jako sekretář blatenského velkostatku a svého postavení často 
využíval ku prospěchu nově založeného klubu, hlavně pokud se to 
týkalo zarybňování vod. Za jeho vedení klub postupně získal do 
pronájmu a převzal do vlastní péče úseky toků Smoliveckého a 
Závišínského potoka i řeky Lomnice. Ty postupně osazoval rybami 
a lovil na udici. 



 
 
První klubový výbor: 
 
 Předseda: Otakar Žák, sekretář velkostatku 
 Místopředseda: Václav Vazač st., hostinský 
 Jednatel: Emanuel Lehečka, oficiál Okresního úřadu 
 Pokladník: Bohuslav Viktora, obchodník 
 
 Po náhlém úmrtí předsedy klubu zájem členstva o práci 
ochabl, mnozí přestali platit členské příspěvky, někteří dokonce 
dlužili peníze i za rybářský lístek a ignorovali členské schůze. Vše 
vyvrcholilo v roce 1931 zastavením činnosti klubu. Rybolov na 
zdejších vodách přišel opět do rukou soukromých zájemců. Obrat 
k lepšímu nastal v roce 1937, kdy byla činnost klubu obnovena. 
Podařilo se zvětšil rybářské revíry, když obce Tchořovice, 
Vahlovice a Míreč pronajaly klubu své toky, takže celková délka 
povodí obhospodařovaného sportovními rybáři, činila již více než 
17 km. Brzy vypukla válka a veškerá společenská činnost klubová 
byla omezena, přesto počet členů neklesl pod 35 mužů. 
 V prvních poválečných letech zájem o sportovní rybaření 
vzrůstal, což se projevilo neustálým rozšiřováním členské 
základny. V roce 1951 byl klub přejmenován na Lidový rybářský 
spolek, který se v polovině 60. let stal místní organizací Českého 
rybářského svazu. Ta již hospodařila na 20 km dlouhém povodí 
Lomnice a jejích přítoků o celkové výměře 10 ha. Na celém povodí 
bylo v roce  1965 vyloveno 7412 kusů ryb o hmotnosti 5329 kg. 
 Aby úlovky ryb byly co největší, museli si sportovní rybáři 
opatřovat nejen násadu, ale  odpracovat tisíce hodin na čištění 
vodních toků, opravě jezů, zpevňování břehů, prořezávání 
pobřežních stromů a keřů, starat se o čistotu vod, neboť škody 
z otrav ryb způsobených vypouštěním jedovatých látek ze zdejších 
průmyslových i zemědělských závodů a až do postavení čistírny 
odpadních vod, i z městské kanalizace, byly v některých letech 
značně vysoké. Podíleli se též významně na úpravě rybníka 
Pustého, vybudovali nový rybník Naděje v zámeckém parku, zcela 
obnovili rybník Řečický. V místech někdejšího zimního kluziště, za 
rybníkem Sladovna, vybudovali rybářský areál se třemi rybníčky, 
manipulačními sádkami, skladem, garážemi a společenskými 
místnostmi. 



 Chtěli-li mít revíry bohatě zarybněné a dosahovat dobrých 
úlovků, museli zvyšovat i produkci kvalitní rybí násady, aby se 
v tomto ohledu v letech budoucích stali soběstačnými. Vytvářeli si 
pro ní podmínky, když kromě několika větších rybníků sportovních, 
jakými bylo zámecké jezero, Pustý a další, získali od obcí, 
zemědělských družstev a jednotlivců do užívání i řadu menších 
rybníčků, které převážně sloužily jako chovné. Tím postupně místní 
organizace úplně zabezpečovala nejen svoji potřebu násady, ale 
ve spolupráci s krajským výborem ČRS, případně s jednotlivými 
místními organizacemi odprodávala (přenechávala) ryby (kapry) 
k nasazení i jiným. 

V průběhu osmdesáti let trvání prodělal náš rybářský spolek 
několik vývojových etap, charakterizovaný hlavně objektivními 
historickými událostmi: neklidná válečná léta značně negativně 
poznamenala i život rybářského kolektivu a až po osvobození se 
činnost dále rozvíjela. 

Za jedno z nejdůležitějších období života místní organizace 
českého rybářského svazu v Blatné lze považovat konec 60. až 
začátek 80. let minulého století, kdy byly započaty a 
realizovány zásadní projekty a stavby - skutečné pilíře, na nichž 
stojí samotná existence  našeho rybářského spolku. Za všechny 
vyjmenujme jen stavbu komplexu našich sádek, vybudování 
rybníka Naděje v zámeckém parku a rybníka Řečického. Výstavba 
rybníka Naděje byla započata v roce 1972 a již v tomto roce byla 
prakticky dokončena hrubá stavba. V roce 1974 pak byla celá 
stavba dokončena a zkolaudována, aby v dalším roce byla tato 
akce ukončena realizací odvodňovací stoky celým zámeckým 
parkem. V následujícím období pokračovaly práce na rozšíření 
areálu sádek a na přípravě projektu na rybník Řečický. Stavba 
rybníka byla v roce 1980 narušena povodní, která protrhla hráz. 
Přesto byl rybník dokončen již v roce 1983. Za to patří náš veliký 
dík dnes již v převážné míře nežijícím bývalým členům organizace. 
Na tomto místě nám dovolte připomenout několik jmen bývalých i 
současných členů a činovníků, kteří se rozhodující měrou zasloužili 
o rozmach v tomto hektickém údobí života naší organizace, 
jmenovitě pak pánům Josefu Koubovi, Miloši Vávrovi, Josefu 
Boušemu, Františku Krmíčkovi, bratřím Václavu a Josefu 
Kubíkovým, Janu Tuháčkovi, Jiřímu Štěchovi, Josefu Praskému, 
Josefu Vaníčkovi, Miroslavu Krhounovi. Za velký úspěch je nutno 
považovat i to, že se podařilo po zdlouhavých a náročných 



jednáních vykoupit pozemky od 20 původních majitelů, na nichž se 
rozkládá rybník Řečický. Od roku 2000 je pak tento rybník včetně 
pozemků plně v majetku naší místní organizace, přičemž 
rozhodující měrou se na tom podílel pan Václav Rampich.  

Místní organizace obhospodařuje i dnes přibližně 20 
hektarů vodních ploch, a to přesto, že od roku 1990 MO ČRS 
Blatná navrátila v rámci probíhajících restitučních řízení 12 rybníků 
jejich původním majitelům. Tento plošný potenciál nám umožnil 
přejít z dvouletého produkčního cyklu chovu ryb na cyklus tříletý, 
což se nutně pozitivně odráží v kvalitě a velikosti ryb nasazovaných 
do našich sportovních revírů. 

MO ČRS se snaží vybudovat svou vlastní ekonomickou 
základnu, aby mohla i nadále produkovat a zarybňovat naše vodní 
toky a rybníky. K tomu potřebuje hospodářské budovy, rybochovné 
rybníky a další technické zázemí; vlastní budovy v areálu sádek na 
Plzeňské ulici, rybník Řečický a stavbu rybníka Naděje 
v blatenském zámeckém parku, na dalších rybnících hospodaří 
jako uživatel v pronájmu. 
 V současná době má místní organizace ČRS Blatná 
v užívání tyto rybníky a povodí: 

- chovný rybník Řečický 
- chovný rybník Naděje v zámeckém parku 
- chovný rybník Podskalský v Blatné 
- sádky Blatná 
- chovný rybník Zdeninský u Bělčic 
- chovný rybník Čicha v Mužeticích 
- chovný rybník Hněvkovský v Hněvkově 
- 2 chovné rybníky v Kasejovicích 
- rybník Parkový, zvaný Lomnice 3 - sportovní 
- řeka Lomnice 2, od Tchořovic po mírečský jez - sportovní 
- řeka Lomnice 2 pstruhová – chovný a sportovní úsek 

 

Vývoj členské základny v posledních 10 letech 
 

Členská základna se rozrostla z původních 35 členů v roce 1922 
na více než 300 členů v roce 2001. 

 

Rok / počet 
členů 

1922 1991 2001 

35 280 (318) 272 (327) 

 



Údaj v závorce udává celkový počet členů včetně dětí do 15 let a 
mladistvích členů ve věku 16-18 let. Například v roce 2000 jsme 
měli zapojeno do dětských rybářských kroužků 60 dětí a 16 členů 
ve věku 16-18 let; bohužel ale pouze 3 ženy, dále pak 64 členů 
v důchodovém věku. 

Členové místní organizace pochází většinou z těchto obcí a 
okresů: 

- okres Strakonice 
Blatná, Bezdědovice, Bělčice, Buzice, Čekanice, 
Doubravice, Hajany, Holušice, Hornosín, Chlum, Lažany, 
Lnáře, Lom, Mačkov, Míreč, Myštice, Němčice, Pacelice, 
Pole, Předmíř, Rovná, Řečice, Sedlice, Skaličany, 
Tchořovice, Uzenice, Uzeničky, Výšice, Záboří 

- okres Plzeň – jih 
Dožice, Kasejovice, Hradiště, Mladý Smolivec 

- okres Klatovy 
Svéradice 

 
a také z Prahy, Příbrami, Karlových Varů, Českých Budějovic, 

Kralup nad Vltavou, … 
 

MO ČRS Blatná a integrace 
 

Naše místní organizace je  od roku 1975 jedním ze 
zakládajících členů  sdružení SRH (Společný Rybolov a 
Hospodaření) v jižních Čechách. Patří mezi ty místní organizace, 
které se připojily k zakládajícímu dokumentu schválenému 
mimořádnou krajskou konferencí ve Veselí nad Lužnicí dne 
7.4.1990 pod názvem „Zásady společného rybolovu a hospodaření 
v jižních Čechách od 1.1.1991“ 

V rámci společného hospodaření Jihočeského územního 
svazu nepatří mezi největší místní organizace počtem svých členů, 
ale bezesporu mezi nejaktivnější a nejproduktivnější. Příkladem i 
důkazem budiž členství našich členů v krajských orgánech 
(Jihočeský územní výbor, Dozorčí komise JčÚS), stejně jako 
hodnocení delegátů JčÚV na výročních členských schůzích a na 
každoročních závěrečných prověrkách hospodaření. Organizace 
má dobré kontakty i se sousedními MO Mirotice, Mirovice, 
Strakonice, Vimperk, Milevsko atd., kam pravidelně dodává kvalitní 
a oblíbenou rybí násadu. 



MO ČRS Blatná nežije sama ve vzduchoprázdnu, nýbrž je 
zapojena i do celospolečenského života města i okresu. Její 
činnost je vysoce oceňována a svými postoji a činy si získává stále 
výraznější pozici ve městě, díky které má podporu převážné části 
radnice a městského zastupitelstva. 
 
Investiční rozvoj – pracovní povinnost 
 

Věková hranice pro pracovní povinnost členů MO ČRS 
Blatná byla stanovena pro všechny členy dosažením důchodového 
věku, a to odpracováním minimálně 10 hodin ročně. V minulosti 
většina členů odpracovávala tuto povinnost zejména při výstavbě 
rybníků Řečického, Naděje, sádky a dalších, při úpravách rybníků a 
řeky v několikanásobně vyšším množství než je stanoveno. 
V posledních letech část členské základny využívá možnosti 
úhrady neodpracovaných brigádnických hodin částkou 80 Kč za 
hodinu. Například, v roce 2000 bylo odpracováno celkem 5178 
hodin včetně hodin strávených na přípravách a vlastních provádění 
výlovů rybníků. 

 
Výchova nových členů a práce s mládeží 
 

Již od ranných let existence rybářského spolku byl 
zaznamenáván zájem dětí a mládeže o rybolov, skutečně však byl 
tento zájem podchycován a cílevědomě usměrňován až později. 
Přesto, činnost rybářských kroužků v Blatné má již dlouholetou 
tradici a je organizována ve spolupráci mezi MO ČRS a Domem 
dětí a mládeže Blatná. Rybářské kroužky navštěvuje každoročně 
přibližně 60 dětí do 15 let a 20 mladých rybářů do 18 let. Dětem se 
pravidelně věnují 3 vedoucí rybářských kroužků a nepravidelně 
všichni dospělí členové MO ČRS, ať již jako dozor či pomoc při 
sportovním rybolovu, na brigádách nebo výlovech, soutěžích a na 
táborech. V minulosti pracovaly rybářské kroužky také 
v Kasejovicích a Sedlici. 

Podzimní měsíce patří výlovům, rybářským žním, na kterých 
mladí rybáři nesmějí chybět. Získávají na nich nemálo znalostí o 
rybách a rybochovném hospodářství. Zimní měsíce pak patří 
převážně teorii, během níž se děti učí pravidlům rybářského řádu, 
anatomii a fyziologii ryb, technikám a způsobům lovu, vybavení 
rybáře, chování v přírodě a její ochraně, poznávání ryb, vodních 



živočichů a rostlin. Jejich znalosti jsou pravidelně ověřovány a 
bodově hodnoceny; vyvrcholením je pak postupová soutěž Zlatá 
udice konaná každoročně během měsíce května. Děti soutěží 
v poznávání ryb, vodních živočichů a rostlin, vědomostních testech 
z přírodovědy, ochrany přírody, rybolovné technice a v lovu ryb 
udicí. Nejlepší z nich jsou poté odměněny hodnotnými cenami. 
Vyvrcholením celoroční práce jsou pak rybářská soustředění na 
letních táborech, kterých se pravidelně zúčastňuje 18 až 20 dětí. 
Děti se na soustředěních nejezdí již učit, ale vyzkoušet si v praxi to, 
co se během roku naučili. Odměnou jsou jim pak neopakovatelné 
zážitky. 

Za dobu existence organizovaného sportovního rybolovu 
v Blatné prošly dětskými rybářskými kroužky stovky dětí, z nichž 
bylo vychováno mnoho oddaných rybářů. Někteří z nich se po 
létech navracejí do rybářských kroužků jako jejich vedoucí, aby 
dále předali své získané vědomosti nově nastupujícím generacím 
rybářů. Vždyť rybařina je krásná a má každému co říci. Stojí to za 
to ukázat dětem jak naslouchat, jak vidět a možná dnes ještě více 
než kdy jindy – v dnešní přetechnizované a uspěchané době je 
možností jak na chvíli uniknout, zastavit se, odpočinout si a 
načerpat sil v přírodě. 

O výchovu mládeže se v současné době dobře stará 
referentka pro práci s mládeží paní Marcela Šebková. V minulosti 
se významnou měrou podíleli na výchově dětí a mládeže i další 
členové místní organizace, mezi nimiž nechybí několik členů 
současného výboru MO, jako např. předseda Jindřich Hirman, 
hospodáři Jan Tuháček a Pavel Benedikt, správce a výdejce 
povolenek František Váně. Dále pak pánové Bohumil Vilíta, Jiří 
Kostner, Evžen Faja; jim, i mnoha dalším nejmenovaným, patří 
naše upřímné poděkování. 



 
Chov ryb a dosahované úlovky 
 

Abychom měli revíry bohatě zarybněné a dosahovali dobrých 
úlovků, museli jsme postupně také zvyšovat produkci kvalitní rybí 
násady založením skutečného hospodaření se zaměřením na 
převážnou produkci kapra. Do rybářských revírů nyní každoročně 
prakticky pravidelně nasazujeme minimálně 15 000 ks rybí násady. 
 
Vychovaná násada: 
 

 1981 1991 2001 

Počet rybníků 15 18 10 

Plošná výměra 16,74 ha 17 ha 20,74 ha 

Vychovaná 
násada 

(ks) (kg) (ks) (kg) (ks) (kg) 

Kapr K1 29200 835   13000 400 

Kapr K2,3 12470 5175 14450 10505 17770 18060 

Lín L2,3 700 90 1950 195 1860 80 

Štika Šr   6500  4000  

Candát Ca1     2250  

Pstruh Po2     800  

 
Celkem bylo vysazeno: 
 

Druh / množství ks v roce 1990 ks v roce 1995 ks v roce 2000 

Kapr 5050 4000 4000 
Candát 2100 1545 1120 
Štika 0 34 70 
Štika rychlená 1500 1500 1500 
Lín 1000 1000 1100 
Úhoří monté 0 2300 3000 
Okoun 3000 3700 2000 
Maréna 1000 1000 0 
Tloušť 1600 0 0 
Parma 500 500 1000 
Ostroretka 0 0 1000 
Pstruh 1000 1750 1650 
Bílá ryba 1300 1300 1200 
    

Celkem 18050 18629 17640 



 
Celkem bylo odloveno: 
 

Druh / 
množství 

1990 1995 2000 
ks kg ks kg ks kg 

Kapr 3480 5911 5655 11320 3425 7563 
Candát 47 55 71 100 53 65 
Štika 442 697 201 380 161 283 
Cejn 649 284 420 162 239 130 
Lín 490 210 219 151 128 59 
Úhoř 259 164 122 86 138 80 
Okoun 507 198 30 49 288 37 
Tloušť 171 93 75 44 37 24 
Pstruh 342 84 64 25 85 22 
Bolen 1 2 6 15 3 4 
Lipan 10 3 0 0 0 0 
Sumec 1 5 4 30 0 0 
Ostatní 1528 41 574 204 423 111 
       

Celkem 7927 7747 7441 12566 4980 8378 

 
Rybářské závody 
 

V červnu 2001 uspořádala MO ČRS Blatná u příležitosti 400. výročí 
povýšení Blatné na město rybářské závody, které navázaly na 
tradice rybářských závodů pořádaných MO v 60. letech minulého 
století. Závodů se zúčastnilo více než 130 závodníků z blízkého i 
vzdáleného okolí a vzhledem k úspěšnosti a zdárnému 
organizačnímu průběhu této akce bylo rozhodnuto navázat na 
tradice rybářských závodů i v letech příštích. Našim přáním pak je,  
aby se soutěž zvaná „Blatenský kapr“ stala pevným datem 
v rybářském kalendáři a pojmem mezi širokou rybářskou i 
nerybářskou veřejností. 
 
Ekologické havárie a živelné pohromy 
 

Během jednotlivých let naše MO ČRS nezažívala pouze období 
radosti, ale musela řešit i řadu vzniklých problémů a v neposlední 
řadě nést tíži důsledků několika ekologických havárií a živelných 
pohrom. 



  V roce 1970 a 1998 došlo k hromadným úhynům ryb 
v důsledku otravy povodí řeky Lomnice v úseku zámeckého 
rybníka a řeky od Slupi až po Lapač, kdy zahynula v daném úseku 
značná část rybí obsádky. I když viníci byli zjištěni a škody 
částečně kompenzovány, tyto otřesné okamžiky zůstanou natrvalo 
vryty do paměti všech rybářů i milovníků přírody obecně. 

A aby nebylo dosti problémů s otravami ryb, postihla nás 
v roce 1980 další živelná pohroma - velká voda. Po vydatných 
deštích v polovině července a po následném nuceném uvolnění 
stavidel 3 rybníků v okolí Lnář a Tchořovic se dne 22. července 
vlivem silného proudu protrhla hráz našeho nově budovaného 
rybníka na Řečici. Veškerá obsádka rybníka i celého úseku našeho 
revíru byla odnesena vodou až do Orlické přehrady nebo zůstala 
na zatopených polích a lukách v širém okolí. 
  
Současné orgány, činovníci a komise MO ČRS Blatná 
 
Veškerá činnost místní organizace je mezi jednotlivými členskými 
výročními schůzemi (řádnými nebo mimořádnými) řízena výborem, 
který ze svého středu zvolil své statutární zástupce: předsedu 
Jindřicha Hirmana a jednatele Ing. Jaroslava Zelenku. 

 
Pro svou řádnou činnost má místní organizace ČRS Blatná 

ustanoveno několik komisí a institucí: 
- dozorčí komisi 
- zarybňovací komisi 
- Rybářskou stráž 
  

V posledním funkčním období pracovaly výbor, dozorčí 
komise, zarybňovací komise a Rybářská stráž MO ČRS Blatná 
v tomto složení: 

 
Výbor MO ČRS Blatná 

Benedikt Pavel, místopředseda, zástupce hospodáře a člen 
dozorčí komise JčÚS 
Drnek Jiří, zástupce hospodáře 
Fiala Jan, zástupce pro oblast Kasejovicka 
Hájek Jaroslav, pomocník účetního   
Hirman Jindřich, předseda a člen Jihočeského územního výboru 
Jedlan Petr, zástupce pro oblast Kasejovicka 



Kyznar Mgr. Jan, zapisovatel 
Pomije Josef, pokladník  
Rampich Václav, pomocník jednatele 
Řehoř Antonín, referent pro čistotu vod 
Šebková Marcela, referent pro práci s mládeží 
Špiroch Ing. Karel, účetní 
Toufar Jiří, doprava 
Tuháček Jan, hospodář 
Váně František, výdejce a správa povolenek 
Vaněček Miloslav, doprava 
Viktora Jaroslav, pomocník hospodáře 
Zelenka Ing. Jaroslav, jednatel 
 

Dozorčí komise MO ČRS Blatná 
Tato komise plní velice záslužnou a potřebnou činnost – provádí 
průběžně i namátkově kontroly hospodaření, stavu peněžních účtů 
a pokladních hotovostí, správu a inventarizaci majetku místních 
organizací. Dbá na dodržování platných zásad hospodaření i 
stanovených pravidel konání a jednání v rámci organizace.  
Brdička Miroslav, předseda a členové: Čejka st. Václav, Paukner 
Jan, Strnad Jiří, Šejvar Ladislav 

 
Zarybňovací komise MO ČRS Blatná 

Nad správností nasazování rybí obsádky do všech našich revírů co 
se týče množství, druhové skladby a stavu dbá zarybňovací 
komise. Její členové se účastní všech výlovů a následných 
nasazování do sportovních revírů, aby svým podpisem mohli stvrdit 
údaje pro celkovou evidenci jako podklad pro ekonomické 
zhodnocení. 
Komín Ing. Jan, předseda a členové: Dvořák Zdeněk, Týma Jiří, 
Vohryzka Milan 
 

Rybářská stráž 
RS je zvláštním orgánem místních organizací ČRS, který má za 
povinnost dbát na dodržování pravidel a chování stanovených 
Rybářským řádem. Jejími členy se mohou stát zkušení a poctiví 
rybáři – členové místních organizací po složení zkoušek, 
zaměřených na znalosti a rozpoznávání druhů ryb, znalosti 
rybářských pravidel a řádů, a protože tito  členové mají statut 
„veřejného činitele“, i platných zákonů. 



Šilhan Václav, předseda a členové: Drnek Jiří, Fiala Jan, Fomín 
Václav, Hirman Jindřich, Holub Miroslav, Jedlan Petr, Křemen 
Antonín, Kyznar Mgr. Jan, Ulbrich Ivan, Viktora Jaroslav 
 
 
… několik slov závěrem: 
 
 Říká se, že vlastní chvála smrdí. Ale za práci současného 
výboru a všech členů celé organizace nejlépe hovoří její výsledky. 
Nový rybník na Řečici, velmi dobrá ekonomická situace a 
v neposlední řadě i každoročně dosahované výsledky v rybolovu – 
to je jen malá část výsledků, za kterou se skrývá velké množství 
práce. 
 Ne vždy a ne všechno se podařilo. Velká povodeň a dvě 
rozsáhlé otravy ryb, ale zejména navracení majetku v restitucích – 
například rybník Pustý, opravený a renovovaný převážně prací 
členů naší organizace a poté navrácený bez jakékoliv náhrady; 
kompletně vybudovaný areál sádek (v současné době v pronájmu); 
další rybníky, na kterých jsme hospodařili – to vše jsou věci, které 
se nepodařily a které nás mrzí. 
 Na druhé straně, dobrou spoluprací se správou Povodí 
Vltavy a Zemědělskou vodohospodářskou správou (dříve Státní 
meliorační správou) se v posledních letech daří zlepšovat životní 
prostředí v našem rybářském revíru. A tak se můžeme 
v posledních letech setkávat s množstvím chráněných rybích druhů 
a obratlovců, jako například s vrankou obecnou, mihulí potoční, 
mřenkou mramorovanou, sekavcem písečným a rakem říčním či 
mlokem. Čistota vody, ochrana přírody v celém rybářském revíru 
spolu s výchovou mládeže by měly být jednou z hlavních priorit 
naší práce i v dalších letech. 
 A co popřát naší organizaci do dalších let? Hlavně hodně 
takových členů, kteří budou ochotni věnovat svůj volný čas pro 
dobré jméno organizace. 
 
 
A zcela nakonec ještě jednou citace z knihy Návraty Oty Pavla: 
 
„Dnes už vím, že mnoho lidí nejde jen za rybou, ale chtějí být sami 
jak v dávných dobách, chtějí ještě slyšet volání ptáka a zvěře, 
chtějí slyšet padat podzimní listí. Když jsem tak tak pomalu umíral, 



viděl jsem především řeku, která v mém životě znamenala nejvíc, a 
kterou jsem měl rád. Měl jsem ji tak rád , že dřív než jsem začal 
chytat, vzal jsem její vodu do mušle z dlaní a políbil jsem ji, tak jak 
člověk líbá ženu. Pak jsem si zbytek vody chrstl do obličeje a 
seřídil jsem prut. Přede mnou plynula řeka. Do oblohy člověk vidí, 
do lesa pohlédne, ale do pořádné řeky nevidí nikdy nikdo. Do 
pořádné řeky lze nahlédnout jedině prutem. 
Když jsem někdy seděl u zamřížovaného okna a takhle ve 
vzpomínkách rybařil, bylo to až bolestivé. Musel jsem s krásou 
přestat a myslel jsem na to, že na světě je také špína, hnus a kalné 
vody, abych přestal toužit po svobodě. 
Konečně jsem došel k tomu pravému slovu: svoboda. Rybařina je 
především svoboda. Jít celé kilometry za pstruhy, pít vodu ze 
studánek, být sám a svobodný aspoň na hodinu, na dny, anebo 
dokonce na týdny a měsíce. Svobodný od televize, novin, rádia a 
civilizace. Chtěl jsem se stokrát zabít, když už jsem nemohl dál, ale 
nikdy jsem to neudělal. Snad jsem v podvědomí toužil ještě 
jedinkrát políbit na rty řeku a chytat stříbřité ryby. To rybařina mě 
naučila trpělivosti a vzpomínky mi pomáhaly žít.“ 
 
     Petrův Zdar! 


